
Z Á P I S N I C A 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 16.01.2025 
 
Termín konania komisie: štvrtok, 16.01.2025, o 15:30 hod, miestnosť 634  

Program: 

1. Otvorenie, schválenie programu zasadnutia komisie  
2. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 
3. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku  
4. Rôzne (došlá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, iné) 
Zasadnutie komisie sa začalo o 15:40 hod. 

Prítomní: Ing. Martina Dubaiová, Ing. Jozef Halva, PhD. , Ing. Štefan Králik, Mgr. Marián Vetrák, Ing. Jarmila 
Králová, PhD., prof. Ing. Viera Paganová, PhD. 

Neprítomní - ospravedlnení:, ,  Mgr. Ján Greššo, p. František Hollý, MVDr. Róbert RathouskýPhD., Mgr. 
Miroslav Duchoň 

Ďalej prítomní: Mgr. Jozef Gallik, PhD. – zapisovateľ Komisie ŽP  

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len relevantné poznámky členov, ktoré mali 
zásadný vplyv na formovanie zasadnutia. 

Rokovanie:  

1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia komisie 
Pani predsedníčka komisie privítala prítomných členov komisie ŽP v miestnosti 634. Popriala všetkým 

prítomným členom všetko dobré v novom roku a plno síl do ďalšej práce v osobnom a pracovnom živote.  
Pani predsedníčka prítomných zároveň oboznámila s navrhnutým programom, v zmysle zaslanej 

pozvánky a konštatovala, že komisia je uznášaniaschopná. Následne prítomní členovia komisie, s právom 
hlasovať, súhlasom odhlasovali navrhnutý program rokovania bez zmien. Začiatok zasadnutia sa mierne 
posunul z dôvodu meškania jedného z členov a komisia by nebola uznášania schopná.  
 
Hlasovanie:  za: 6  proti: 0 zdržal sa: 0 

 
2. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 
 
Pani predsedníčka skonštatovala splnenie všetkých uznesení, ktoré mali termín dokončenia do zasadnutia 
komisie. Zároveň pani predsedníčka informovala členov komisie o možných zmenách v radoch členov 
komisie a to z dôvodu časovej vyťaženosti niektorých členov, ktorý sa tak nestíhali zúčastňovať na 
zasadnutiach.  
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 39/2024:Komisia 
pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala podnet „separovanie na 
cintorínoch v meste“ a žiada OŽP o podanie informácie v akom štádiu, rozsahu a  stave je rozpracovaný plán 
na riešenie separovaného odpadu v priestoroch cintorínov mesta Nitra.  

Odpoveď OŽP k uzneseniu č.39/2024: Plán „Separovanie na cintorínoch“ bude súčasťou koncepcie 
cintorínov vypracovanej  v 1. polroku. Rozpracovaná koncepcia cintorínov bude odprezentovaná aj na 
Komisii ŽP 

 Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 45/2024: Komisia 
pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada OŽP o informáciu či bola vykonaná 
výsadba pána Blaška na Bratislavskej ulici, alebo či ju vôbec zvažujú vykonať. 

Odpoveď OŽP k uzneseniu č.45/2024 OŽP nemá informáciu o výsadbe a ani žiadosť o koordináciu. Výsadba 
sa neuskutočnila, nemáme vedomosť či sa uskutoční. – aktualizácia – p. Blaško kontaktoval OŽP 29.01.2025 
na výsadbu drevín. O ďalšom postupe a realizácii bude OŽP členov Komisie informovať. 
  
 



3. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku 
 
Členovia komisie prešli k preposlaným podnetom od pána poslanca Hollého:  

3.1. – posyp na schodoch a uličke pre bezbariérový prístup. – fotografie – následne po prezretí 
fotografického záznamu členovia komisie diskutovali o celkovej údržbe a posypávaniu soľou v rámci mesta 
po posledných mrazoch. V rámci diskusie sa načrtol problém z nádobami s posypovým materiálom, ktoré vo 
viacerých miestach chýbajú. Dôvod prečo tam v minulosti boli a teraz nie sú nie je celkom zrejmí. K podnetu 
sa pripojila aj pani Králová a následne aj ostatný členovia komisie, ktorý v tejto zime nezaznamenali nádoby 
na miestach kde v minulosti boli umiestené – mosty, zastávky a i. 

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 1/2025:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada SMS vyjadrenie z akého dôvodu 
nie sú nádoby s posypovým materiálom na miestach, kde v minulosti boli. Jedná sa o mosty, zastávky, 
cestičky – bezbariérový prístup. Zároveň žiadame prejsť na pôvodný systém umiestnenia nádob.   

Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 3.2 – odparkované motorové vozidlá – na sídlisku Klokočina sa nachádza niekoľko áut – vrakov, ktoré 
tam nechali majitelia doslova hniť. Za posledný rok sa nepremiestnili ani o centimeter a je tu obava že 
vplyvom počasia a prípadných poškodení môže dochádzať k únikom nebezpečných látok do okolia. Samotné 
autovraky zaberajú parkovacie miesto pre potreby mobilných obyvateľov, ktorý denno-denne potrebujú 
presúvať do zamestnania, škôl, voľnočasových aktivít a dopĺňaní zásob.  

Pani predsedníčka podala informáciu, že tento podnet bol postúpený Msp. Ktorý sú v tejto veci kompetentný 
konať a vyzvať majiteľa na odstránenie vraku. 

 3.3 – znečisťovanie okolia lavičiek na zastávkach je bohužiaľ súčasťou bežnej praxe a to najmä tých, 
ktoré sa nachádzajú pri obchodných domoch a na trase spojov do Orechovho dvora. Na fotografickom 
zázname je jasne vidieť odpad, ktorý je z výrobkov rýchlej konzumácie – obaly od šalátov, malé džúsy, téglik 
od jogurtu a pod. Takže dotyčný obyvatelia, ktorý znečisťujú zastávky priamo nakúpia v obchodnom dome 
a počas čakania na autobus zjedia výrobky rýchleho občerstvenia a obaly vyhodia na zem a nie do smetných 
nádob pri zastávke.  

Členovia komisie sa zhodli, že tento problém je skôr výchovný než na strane Mesta Nitra, alebo NKS ktoré 
zabezpečujú odvoz zo smetných nádob.  

V rámci diskusie k predmetnému bodu bolo poznamenaných viacero podnetov a postrehov. Nakoniec sa 
zhodli na vyskúšaní niektorých z nich. Padol aj návrh na odstránenie lavičiek, ale nakoniec došlo k zhode, 
že by to problému nepomohlo. V rámci jednotlivých VMČ by sa mali vytypovať zastávky s týmto problémom 
následne označiť sledované kamerovým systémom s montážou atráp kamier. Členovia komisie zároveň 
navrhli spoluprácu s Odborom sociálnych služieb, najmä zo zamestnancami na Orechovom dvore aby sme 
edukáciou a zabehnutými mechanizmami usmernili spoluobčanov k vyhadzovaniu odpadkov do smetných 
nádob. Msp. sa v rámci možností pokúsi monitorovať tieto zastávky v predpokladaných časoch znečistenia 
s následným výchovným opatrením.  

Všetci prítomný sa zhodli na pozvaní na komisiu p. Pašku, ktorý s týmito občanmi spolupracuje a bližšie 
priblíži metódy edukácie.  

 3.4. – skejt park – na malom priestranstve je neúmerne veľa malých smetných nádob dokonca viac 
ako v Mestskom parku. Je potrebné takéto množstvo a nedali by sa využiť niektoré na miestach kde sú viac 
potrebné?  

- smetné nádoby, MOM, ako aj celý skejt park a okolie boli vypracované na základe projektovej dokumentácie 
a stavebného povolenia. Momentálne nie je možné úpravami vstupovať do zrealizovaného projektu.  

4. Rôzne (došlá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, iné) 

4.1. DOMOS – jedná sa o viac krát riešený problém. Momentálne pani predsedníčka informovala o novom 
a to „kúrením“ otvoreným ohňom v schátranej budove. Členov informovala aké kroky sú v tejto súvislosti 



urobené a aký postup sa nastavil. Momentálne vo februári je zvolaný štátny stavebný dohľad, dohodnutá 
deratizácia a preposlaná výzva z dôvodu znečisťovania ovzdušia.   

Všetky kroky z dôvodu, že majiteľ nereaguje a bezdomovci žijúci v ruinách sú nešťastím pre svoje okolie. 
Nakoľko ohrozujú, znečisťujú a hygienicky znehodnocujú okolie.  

- O ďalších krokoch a postupoch bude predsedníčka naďalej informovať.  

Zároveň v diskusii bola žiadosť na zaslanie výzvy aj na iné takéto budovy v rámci mesta a to na rázcestí 
Telgárdskej a Štúrovej ulici na ktoré po ohliadke bude preposlaná výzva na riešenie.  

4.2 – pozemok p. Lieskovského na Hviezdoslavovej ulici. Žiadosť na presvetlenie a zviditeľnenie priestoru. 
Po diskusii sa členovia zhodli na požiadavke, aby OŽP vyzval vlastníka v zmysle zákona na starostlivosť 
o daný pozemok. Pokiaľ bol pozemok v správe Mesta Nitra bola plocha pravidelne kosená a obyvatelia sa 
nebáli vo večerných hodinách tadiaľ prechádzať.  

4.3 – požiadať jednotlivé VMČ o predloženie plôch zelene, ktoré chcú doplniť do realizačnej zmluvy. Tieto 
návrhy preposlať na Komisiu ŽP najneskôr do zasadnutia konajúceho sa august 2025.  

4.4. – Domy smútku sú v zúboženom stave. Kňazi sa nemajú, kde dôstojne prezliecť. Miestnosti sú 
zdevastované bez základného funkčného nábytku. Obrubníky pred domami smútku sú rozpadnuté nestále 
a môže si na nich niekto ublížiť. Počas obradu nie je počuť kázeň kňazov, ktorým by sa zišlo aspoň základné 
ozvučenie – jeden menší mikrofón.  

Následná diskusia ukázala, že v základe na zlepšenie podmienok by na začiatok stačilo doplniť funkčný 
nábytok a vymaľovať steny. Komisia ŽP požiada OŽP a Správu cintorínov o zlepšenie podmienok pre kňazov 
v domoch smútku na cintorínoch.  

4.5. – návrh – pani poslankyňa Králová navrhla po diskusii s obchodnými reťazcami o vydávanie vrecúšok 
Mestom Nitra občanom, ktoré by využili v obchodných centrách na nákup ovocia, zeleniny. Tieto vrecúška 
sú ekologické a vďaka nim by sa znížilo množstvo igelitových vreciek.  

O predmetnom návrhu chvíľu diskutovali členovia komisie a zhodli sa, že myšlienka je to dobrá len je 
potrebné domyslieť mechanizmus fungovania.  

4.6. – veci a kontajnery – stále sa opakujúci problém s niektorými kontajnermi na oblečenie, ktoré vždy niekto 
vyrabuje a rozhodí do okolia.  Návrh ostáva rovnaký každý VMČ. si vytypuje takéto kontajnery a následne sa 
presunú bližšie ku kamerovým systémom.  

 

5. Záver 

Predsedníčka komisie poďakovala prítomným členom komisie za slušnú a vecnú diskusiu. Následne 
ukončila zasadnutie komisie ŽP a pozvala prítomných členov na prehliadku vianočného mestečka. 

Zasadnutie komisie sa skončilo o 17:10 hod.    

Najbližšie zasadnutie komisie sa bude konať dňa 06.02.2025 od 15,30 hod, v miestnosti 634 
Msú v Nitre v zmysle odsúhlaseného harmonogramu zasadnutí. 

 

V Nitre, 31.01.2025 

Ing. Martina Dubaiová, v.r. 

predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

     Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik, PhD., v.r., zapisovateľ komisie  

 



 

 

 

 


